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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Van-e arról kimutatás, hogy Magyarországon egy 
évben hány köbméter héliumot használnak fel? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

A napokban az index.hu közölt hosszú cikket arról, hogy miközben a hélium az orvoslásban, az
elektronikai  iparban  és  a  tudomány  megannyi  területén  nélkülözhetetlen,  hamarosan  mégis
világszerte probléma lehet annak hiánya. E nemesgázt ugyanis mesterségesen jelenleg nem tudjuk
előállítani,  miközben  bolygószerte  végesek  a  lelőhelyei.  A hélium drasztikus  fogyását  ráadásul
mértéktelen szórakoztatóipari felhasználása is jelentősen súlyosbítja.

A  véges  készletek  miatt  az  Egyesült  Államokban  már  1925-ben  megalapították  a  Nemzeti
Héliumtartalékot, egy egymilliárd köbméter héliumot őrző telephelyet, de ezen kívül a nemesgáz
megóvására, újrahasznosítására sem nemzeti, sem nemzetközi szinten nincs semmilyen terv vagy
fellépés.

Pedig az utóbbi években sorozatosak a héliumhiányok, aminek közvetlen hatása az áremelkedés.
2010  és  2013  között  a  laboratóriumi  tisztaságú  hélium  ára  literenként  5  dollárról  16  dollárra
emelkedett. Ez minden héliumra épülő kutatás és orvosi alkalmazás költségeit többszörösére emeli,
de  ennél  is  nagyobb  gond,  hogy az  előrejelzések  szerint  200  éven  belül  elfogy a  Föld  összes
héliumtartaléka.

Mindezek után kérdezem tisztelt Miniszter urat:

- Van-e arról kimutatás, hogy Magyarországon egy évben hány köbméter héliumot használnak fel?

- Van-e jelenleg Magyarországnak héliumtartaléka?



-  Van-e,  illetve  lesz-e  hazánknak  elfogadott  héliumstratégiája  annak  érdekében,  hogy  ésszerű
keretek közé szorítsuk e nemesgáz felhasználását?

- Tervezi-e a kormány hatóságilag szabályozni a hélium szórakoztatóipari felhasználását?

Várom megtisztelő válaszát.
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